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Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Uchwalona przez Sejm RP ustawa o finansach publicznych i ustawa wprowadzaj¹ca przewiduj¹, ¿e

do koñca 2010 roku zlikwidowane zostan¹ wszystkie pañstwowe zak³ady bud¿etowe oraz gospodarstwa
pomocnicze pañstwowych i samorz¹dowych jednostek bud¿etowych.

Nowa regulacja budzi coraz wiêcej w¹tpliwoœci wœród przedstawicieli zwi¹zków zawodowych i eksper-
tów. Proponowane zmiany obejm¹ a¿ 90 tysiêcy pracowników, którym rz¹d nie gwarantuje miejsc pracy.
Zadania likwidowanych jednostek przejm¹ nowe agencje wykonawcze i instytucje gospodarki bud¿etowej.
Skutkiem tego bêdzie przeniesienie us³ug na rynek prywatny, gdzie spó³ki rz¹dz¹ siê kryterium zysku.

Niezasadny jest argument o rzekomej nierentownoœci gospodarstw pomocniczych. Z opublikowane-
go przez Najwy¿sz¹ Izbê Kontroli raportu wynika, ¿e gospodarstwa zrealizowa³y relatywnie najwiêksze
wp³aty do bud¿etu z nadwy¿ki finansowej. Jeœli zaœ chodzi o gospodarstwa nieprzynosz¹ce zysku, to
obecna ustawa o finansach publicznych pozwala wojewodom decydowaæ o ich likwidacji. Tak wiêc no-
wa regulacji w tym zakresie nie jest zasadna.

Eksperci apeluj¹, ¿e powo³ane instytucje bêd¹ mia³y bardzo rozbudowan¹ strukturê, a zysk przez
nie osi¹gany pozostanie do ich dyspozycji. Oznacza to, ¿e do bud¿etu mog¹ nie trafiæ ¿adne wp³ywy
z dzia³alnoœci nowych jednostek.

W sytuacji kryzysu gospodarczego i rosn¹cego bezrobocia proponowane przez rz¹d zmiany nie s¹
uzasadnione i bêd¹ poci¹ga³y za sob¹ dodatkowe wydatki. Istnieje bardzo du¿e ryzyko, ¿e setki osób po-
zostan¹ bez pracy, a bud¿et pañstwa poniesie z tego tytu³u znaczne straty.

Maj¹c to na uwadze, zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o ws³uchanie siê w g³os ekspertów i roz-
wa¿enie mo¿liwoœci odst¹pienia od likwidacji gospodarstw pomocniczych i zak³adów bud¿etowych.

Stanis³aw Karczewski




